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Kancelář OÚ:      Pokladna, Czech Point:

(běžná agenda obce, ověřování)     (výběr poplatků, výpis Czech Point)

Pondělí: 9°° - 12°°  a  17°° - 19°°     Pondělí:  7°° - 12°°  a  13°° - 19°°

Středa:  9°° - 12°°  a  17°° - 18°°     Úterý:     7°° - 12°°

Kdykoli dle telef. domluvy (+420 730 150 466)   Středa:   7°° - 12°°  a  13°° - 18°°

Kontakt

tel.: 323 641 874 , e-mail:  obec@struharov.cz; pokladna@struharov.cz 

Úřední hodiny

Kompostárna:
OBČANÉ STRUHAŘOVA a občané z obcí, které mají uzavřenou smlouvu s kompostárnou Struhařov a prokáží se dokladem o 

trvalém pobytu v dané obci, mají ukládku bioodpadu zdarma.

Pondělí:  700 – 1200  a 1230 – 1630

Úterý:   700 – 1200  a 1230 – 1630

Středa:  700 – 1200  a 1230 – 1630

Čtvrtek:  700 – 1200  a 1230 – 1630

Pátek:   700 – 1200  a 1230 – 1630 
Sobota:  700 – 1500 
Neděle :  Zavřeno

Kontakt
tel.: 603 189 677, e-mail:  info@amarinstalace.cz, web: www.struharov.cz/technicke-sluzby/kompostarna/

Sběrný dvůr Struhařov:     
(Letní otevírací doba 1.4. - 31.10.)     (Zimní otevírací doba 1.11. - 31. 3.)
Pondělí:  700 – 900      Pondělí:   800 – 1000

Úterý:   zavírací den     Úterý:   zavírací den
Středa:  830 –  1000     Středa:   830 –  1000

Čtvrtek:  1600 – 1830     Čtvrtek:   1500 – 1730

Pátek:   1600 – 1830     Pátek:   1500 – 1730

Sobota:  830 –  1100      Sobota:   830   –  1100

Neděle:     16°° - 19°°     Neděle:     15°° - 18°°
   
Na shromaždišti je přijímán odpad následujících druhů:
• Směsný komunální odpad
• Tříděný papír, sklo, plast, železo
• Velkoobjemový odpad: např. starý nábytek, koberce, kočárky
• Elektroodpad: baterie, zářivky, lednice, mrazáky a ost. elektronické spotřebiče
• Pneumatiky
• Biologicky rozložitelný odpad
Na shromaždiště odpadů jsou oprávnění ukládat odpad pouze občané a rekreanti obce Struhařov, kteří mají řádně zaplacen 

poplatek za odpady (kontrolováno dle seznamu). Elektroodpad mohou ukládat i občané z jiných obcí.
Kontakt
Tel.:  778 007 742, e-mail:  ts@struharov.cz, web: www.struharov.cz
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Slovo starosty
Ještě si pamatuji, jak v devadesátých letech, když se rozpadl Sovětský svaz, novináři psali o 

tom, že „dějiny skončily“, teď už se všichni jen budeme mít dobře, všechny problémy za nás 
vyřeší neviditelná ruka trhu a vše už bude jen spět k lepším zítřkům. Svět je však překvapil a 
dějiny se odehrávají stále dál.

Posledních několik let jsme se snažili vyrovnat s všudypřítomným, neviditelným, mikrosko-
pickým nepřítelem, který se zdál, že nás pohltí všechny. Ale i tak to vypadalo, že svět je přeci 
jen na docela dobré koleji.

Do 24. února letošního roku by asi málokoho z nás napadlo, že v civilizované Evropě zaži-
jeme otevřený válečný konflikt. A vida, den před výročím „Vítězného února“ jsme se ráno 
probudili do reality, ve které i v našem světě naplněném byznysem existují lídři, kteří pro své 
cíle obětují bezostyšně tisíce lidských životů, statisíce připraví o výsledky celoživotní práce a 
milionům zkazí budoucnost.

Málo koho z nás by napadlo, že je v Evropě v 21. století válka vůbec možná. Je to však realita našich dní a budeme 
se s tím muset vyrovnat. Přeji nám všem, aby válečná lítice na východě skončila co nejdříve a naše životy zasáhla co 
nejméně, a statečným obráncům Ukrajiny, aby svou vlast ubránili. Předvedli, že když spolu lidé spolupracují, dokáží 
veliké věci, třeba ubránit svou zemi před nájezdem agresora, který je silnější nejen papírově. I my držme pohromadě 
a nebabrejme se zbytečně v malicherných sporech. Nepřítel ještě není před branami, ale z vyhlídkových věží už jsou k 
zahlédnutí jeho korouhve.

  Spolu to dáme!

          Mgr. Jan Jančík – starosta

I Struhařov pomáhá zkoušené Ukrajině
Již řadu dní a nocí, se zatajeným dechem, všichni sle-

dujeme aktuální události na Ukrajině. Málo koho z nás 
by napadlo, že takováto válka je v Evropě v 21. století 
vůbec možná. Ukrajinci jsou patrně první na řadě v 
honbě Kremlu za zvětšením říše. Válka přináší utrpení 
a smrt především nevinným lidem. Struhařov od po-
čátku nestojí stranou a pomáhá. Podpořili jsme trpící a 
pomohli nevinným obětem. Abychom pomohli, zorga-
nizovali jsme sbírku potřebného materiálu. Zbraně, 
střelivo, munici ani jiný vojenský materiál nemáme, ale 
i tak se podařilo shromáždit dvě plné dodávky spacáků, 
karimatek, dek, hygienických potřeb atd.

Tuto materiální pomoc jsme, díky vám, ve Struhařově 
nashromáždili a dovezli na shromaždiště organizova-
né ukrajinskou ambasádou. Přijeli jste ze Struhařova, 
Zvánovic, Mukařova, Černých Voděrad...

Za bezplatné zapůjčení dodávek děkuji AMARu.

Děkuji všem, kdo jste pomáhali, všem, kdo jste přispě-
li.

Vím, že mnoho z nás pomáhalo i finančními příspěvky 
a někteří pak ubytovali válečné uprchlíky u sebe doma.

Krásný projev solidarity s oběťmi zavrženíhodné 
agrese.

Sláva Ukrajině!

Díky vám!

   Jan Jančík – starosta
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Ve Struhařově spadlo dítě do žumpy
Tak právě těmito slovy mě jednoho březnového večera 

volali do ulice Dlouhá (rozvojová zóna Konhefr). Na neo-
ploceném stavebním pozemku je tam odkrytá kanalizační 
jímka. Předpokládám, že někdo rozbil svůj poklop, a ten-
hle je volně přístupný, tak si ho tam prostě vzal, nebo si 
ho někdo odnesl v opileckém záchvatu sběratelské vášně, 
ale to je moje představa o tom, co se stalo. Díra byla prý 
zakrytá nějakým dřevem. Nicméně, ten večer tam spadl 
dvouletý chlapeček, skočila tam pro něj maminka, takže si 
natloukli oba. Neviděl jsem je, jen jsem mluvil s tatínkem, 
který se domáhal nápravy. 

Tatínkovi jsem lehce domluvil, že jde o soukromý poze-
mek, kam bez souhlasu vlastníka nemá kdo co lézt, a vlast-
níkovi jsem vynadal, že má mít díry na pozemku zabezpe-
čené, nebo pozemek oplocený. 

Díru jsem provizorně zapáskoval, překryl OSB deskou a 
objednal nový poklop s tím, že ho budu chtít proplatit od 
vlastníka. Poklop urychleně dodala spol. AMAR s. r. o. a 
jeho náklady jsme fakturovali vlastníkovi pozemku.

Bezpečnost našich občanů je nám nadevše, ale vždycky 
všechno zachránit nedokážeme. Buďte proto opatrní! Po-
žádal jsem paní ředitelku MŠ i paní ředitelku ZŠ, aby dě-
tem vysvětlily, na co si dávat pozor. A vy všichni si dávejte 
pozor.

Prosím, majitel věci je povinen ji zabezpečit tak, aby ni-
koho neohrožovala, a nikdo nemá co dělat na cizím po-
zemku bez vědomí vlastníka. Ale i já jsem jako kluk taky 
vlezl leckam, kam se to nesmělo...

Dávejte si pozor na děti i na psy, zjevně se kradou ty po-
klopy a podobné díry jsou na stavebních parcelách obvykle 
dvě. Tady naštěstí ještě není dům, není splašků, co by sem 
tekly, ale i tak pád do díry, metr a půl hluboké, plné studené 
vody je zatraceně nebezpečný. Svět nejsou jen pohodlné a 
bezpečné pěšinky. Občas jsou na světě i díry. Svět je krás-
né místo pro život, ale má své pasti a pastičky.

Tak bacha!!!

    Jan Jančík – starosta

Odpadní vody nejen ve Štěrbárně
Likvidace odpadních vod je velký problém v celém 

světě a Struhařov není žádná výjimka. O potížích s ČOV 
jsme se zmiňovali dříve. Bohužel i ve Struhařově je ještě 
několik nemovitostí, které na veřejnou kanalizaci nejsou 
připojeny. Jedním z větších problémů je pak kanalizace 
chatové osady Štěrbárna.

V uvedené chatové osadě je pro naši obec aktuálně 
(ekonomicky) nereálné vybudovat napojení na kanaliza-
ci, a tak je zde nakládání splaškovými vodami historicky 
řešeno jímkami. Kolem osady protéká Zvánovický potok, 
do kterého v prostoru osady ústí celá řada trubek. Mnohé 
z nich jsou historické drenáže odvodňující tyto pozemky, 
mnohé ale nejsou, mnohé jsou totiž evidentně určeny k 
tomu, aby se jimi přečerpával obsah jímek přímo do poto-
ka. Potok pod chatovou osadou vykazuje známky toho, že 
min. někteří chataři splaškové vody vypouští do Zváno-
vického potoka. Zajděte si do lesa pod osadu, je tam k 
vidění velké, mnohdy napěněné odkaliště, kde se tuhé 
součásti splašků usazují. Jako děti jsme se v potoce kou-
pali, ale dnes bych to rozhodně nikomu nedoporučoval.

Osobně jsem koryto potoka opakovaně procházel a 
pokoušel jsem se identifikovat, které trubky jsou „odvod-
ňovací“ a které vedou splašky. Identifikovat ty „splaš-
kové“ se mi však bohužel nepodařilo. Původně jsem se 
zabýval myšlenkou, že bych ty splaškové roury zaslepil, 

třeba montážní pěnou. Tuto myšlenku jsem však raději 
nezrealizoval. Místo toho jsme se domluvili s příslušným 
vodoprávním úřadem, který provede kontrolu ve smyslu 
ust. § 38 odst. 8 zák. č. 254/2001 Sb., o vodách a o změně 
některých zákonů (vodní zákon), ve znění pozdějších 
předpisů: „Kdo akumuluje odpadní vody v bezodtokové 
jímce, je povinen zajišťovat jejich zneškodňování odvo-
zem na čistírnu odpadních vod a na výzvu vodoprávního 
úřadu nebo České inspekce životního prostředí předložit 
doklady o odvozu odpadních vod za období posledních 
dvou kalendářních let. Odvoz může provádět pouze pro-
vozovatel čistírny odpadních vod nebo osoba oprávněná 
podle živnostenského zákona. Ten, kdo provede odvoz, 
je povinen tomu, kdo akumuluje odpadní vody v bezodto-
kové jímce, vydat doklad, ze kterého bude patrno jméno 
toho, kdo akumuluje odpadní vody v bezodtokové jímce, 
lokalizace jímky, množství odvezených odpadních vod, 
datum odvozu, název osoby, která odpadní vodu odvezla, 
a název čistírny odpadních vod, na které budou odpadní 
vody zneškodněny.“ Doufám, že to pomůže a nikomu se 
již nebude vyplácet dělat ze Zvánovického potoka kanali-
zační stoku.       
        
  Jan Jančík – starosta

Zkrášlování ZŠ Struhařov
Minulé dva roky jsme prožili velmi náročnou realizaci 

rekonstrukce základní školy. Ač to vypadá, že vše je ho-
tovo, tak opak je pravdou, ještě ne všechny papírové bitvy 
jsou dobojovány. Ještě stále je o co žádat, co kam hlásit, 
co v papírech upravovat, dodělat atd. Ale škola stojí a děti 
se učí a to je paráda!

O to krásnější je ale fakt, že Struhařováci si školu berou 
za své. Vůbec bych nevěřil, že je dnes ještě něco takového 
možné. Trochu jsem se bál, protože když jsem pořádal 
brigádu na opravu cesty do Štěrbárny, přišel jsem jen já 
sám. Ale škola zavolala, že potřebuje dobrovolníky na 
úpravu školního pozemku. A brigádníci přišli! A kolik vás 
bylo?! A ne jednou, od března, kdy proběhla první brigá-
da, se pracovalo již několik víkendů a na školním pozem-



4 5

ku je to vidět. Chci poděkovat všem, kdo nám pomáhali, 
pomáhají a pomáhat budou. Jste skvělí, děkujeme! 

Přišla i řada dětí, a to je dvojnásob fajn. Ten, kdo se 
zapotil u nějaké konstruktivní práce, bude mít zájem na 
tom, aby se výsledky jeho přičinění zachovaly a trvaly co 
nejdéle. Obecně vzato, je to nejlepší prevence.

Nikoliv však všem jsou tyto aktivity po chuti. Obdržel 
jsem mj. email jednoho obyvatele Školního náměstí, citu-
ji: „… Vážený pane starosto, pokud by si někdo v budouc-
nu stěžoval na stavební hluk v neděli odpoledne /odkazuji 
na vyhlášku/, který bych eventuálně způsobil, odkážu ho 
na dnešní den a vaše pracovní aktivity v rámci školního 
pozemku. Myslím, že co je povoleno obci, je povoleno ur-
čitě i ostatním občanům, že… S pozdravem …“. Vzhledem 
k situaci, zejména k tomu, jak vycházíme s tímto pánem, 
jsem toto podání postoupil k vyřízení na občanskoprávní 
do Říčan s tímto komentářem: „… Obdržel jsem a Vám, 
pro úřední potřebu, přeposílám email p. XY k činnosti na 
školním pozemku parc. č. 724/2 a 724/4 v k. ú. Struhařov 
u Mnichovic, o tomto víkendu, tzn. 26. a 27. 3. 2022. O 
tomto mailu vzhledem k jeho obsahu a formě nevím, co si 
mám myslet, a proto Vám jej přeposílám k vyřízení, neboť 
jej považuji za udání hodné prošetření v přestupkovém 
řízení. Očekávám z Vaší strany řádný proces v přestup-
kovém řízení, kdy mi bude umožněno prokázat nevinu, 
popř. mi za úpravu veřejného prostranství o víkendu bude 
vyměřen patřičný a odpovídající trest. Jako vhodné dů-
kazní prostředky, s ohledem na ust. § 51 zák. č. 500/2004 
Sb., správní řád, ve znění pozdějších předpisů, navrhuji 
předvolat k výslechu pana XY a pochopitelně výslech mé 
osoby, jakožto potencionálního, resp. pravděpodobného 
viníka. 

Obec Struhařov má skutečně vyhlášku č. 6/2018 o re-
gulaci hlučných činností, jíž má stanoven zákaz hlučných 
činností o nedělích a státních svátcích. (viz http://www.
struharov.cz/2018/06/08/ozv_4_2018-2-2/)

O tomto víkendu na pozemcích skutečně probíhala 
dobrovolnická akce, kdy (osoby jež nemohu jednoznač-
ně identifikovat) - dobrovolníci z řad rodičů a aktivních 
občanů pracovali na zvelebení výše uvedených školních 
pozemků. Akce jsem se s lopatou a rýčem osobně zúčast-
nil, a dojdete-li k závěru, že je třeba přistoupit k postihu 
brigádníků, prohlašuji, že za celou akci mohu jen já sám, 
a nikoho ze zúčastněných jsem neviděl, resp. nepoznal. 
Za to, že byl pozemek uhrabán, byla (na kolečkách) 
odvezena kamenitá hlína a suť, byly vyhnojeny, opatřeny 
kompostem a připraveny záhony atd., nesu pochopitelně 
veškerou právní odpovědnost jen já sám. Na místě mno-
hých záhonů byla navážka suti a krumpáč, lopata i rýč mi 
občas skutečně výrazně zazvonily o v hlíně skrytý kámen. 
Nejméně dvakrát jsem se udeřil násadou do boku a tu 
jsem opravdu, jistě alespoň polohlasem pronesl nějakou 
(středně důraznou) kletbu. Nic příliš hlasitého, ani příliš 
sprostého (max. „do Prčic!“), neboť na místě se vyskyto-
valo i několik (mně neznámých) dětí. S naprostou jistotou 
mohu popřít, že bych si byl při práci zpíval, čímž bych 
mohl rušit klid, popř. působit veřejné pohoršení. Jednak 
neznám žádnou píseň vhodnou ke kopání do země, jed-
nak jsem ze své podstaty „kancelářská krysa“, která se 
brzy unaví, a tak nemá energii na zpěv při práci. (V této 
věci navrhuji provést důkaz formou ohledání, ve smyslu 

ust. § 51 správního řádu, popř. jsem ochoten podrobit se i 
vyšetřovacímu pokusu).

S jistotou mohu prohlásit, že má vlastní devítiletá dcera, 
která by se jinak rovněž ráda zúčastnila (a tu bych jistě 
poznal), byla tou dobou se svou matkou doma, neboť 
je nemocná a po aplikovaných antibioticích oslabená, 
a tudíž práce neschopná. Ve věci své dcery však jinak 
odmítám výpověď - s odkazem na ust. § 55 odst. 4 zák. 
č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění pozdějších před-
pisů „Výpověď může odepřít ten, kdo by jí způsobil sobě 
nebo osobě blízké nebezpečí stíhání pro trestný čin nebo 
správní delikt“.

Také jsem si vrazil třísku, ale toho jsem si všiml až 
doma, takže to moc nebolelo, tudíž jsem ani neměl potře-
bu si klením ulevit od bolesti.

Pochopitelně, v obdobné činnosti jsme (pokud je mi 
známo) panu XY nikdy nebránili. A rozhodně mu ani 
nebudeme bránit v tom, aby pro obec také vykonal něco 
užitečného.

V naší obci se vždy snažíme šetřit práva a oprávněné 
zájmy našich občanů co nejúzkostlivěji.

Napříště budeme brigády a podobné práce plánovat ještě 
s většími ohledy tak, abychom naše dobré občany neruši-
li.

Předem děkuji za vyřízení a jsem s pozdravem Mgr. Jan 
Jančík Starosta obce Struhařov“. Doufám, že jsem tak 
svůj názor vyjádřil dostatečně.

Ale odradit se nedáme! Když věříte, že je něco dobré, má 
smysl strpět i svobodu slova těch, kdo pro společnost jsou 
ochotni vykonat jen to, že spotřebovávají kyslík.

   Jan Jančík – starosta
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Mobilní rozhlas
Elektronizace prostředků veřejné správy je mantrou a fe-

tišem poslední doby, podobně jako za mého mládí tvrzení, 
že je třeba vše nechat neviditelné ruce trhu, nebo jako v 
mém dětství že socialismus v naší zemi zvítězil. Pokrok se 
ale zastavit nedá, a tak i my zavádíme, nebo jsme zaved-
li ledasco nového a mnohdy naše problémy opravdu řeší 
elektronika. Mnohdy nám práci jen přidělává, ale to je jiná 
kapitola.

Pokračujeme v procesu elektronizace spisové služby OÚ. 

To je proces dlouhodobý, a započal již v předchozím voleb-
ním období a nevím, jestli jej v tomto zvládneme dokončit. 
Zavedli jsme v obci, když už ne pobočku pošty, tedy ales-
poň zásilkový (elektronický) automat u obchodu s potravi-
nami. Pro zjednodušení platebního styku, zavedli jsme na 
OÚ platební terminál, takže poplatky a platby za odpady, 
vodu, či stočné můžete na pokladně pohodlně provést pla-
tební kartou. Samozřejmě, stále platí, že platby lze provést 
i pohodlně z domova přes bankovní účet.

A také jsme se pustili do 
řešení našeho nefunkč-
ního obecního rozhlasu. 
Oprava systému je dra-
hou záležitostí, a tak stá-
le platí, že tyto prostřed-
ky raději nasměrujeme 
jinam. Vlastní aplikace 
se nám v minulosti ne-
vyplatila, protože o ni té-
měř nikdo neměl zájem. 
Náhradním řešením tak 
pro nás byla a je mailová 
rozesílka. To je však ře-
šení poněkud těžkopád-
né a na dnešní poměry 
amatérské. Ptal jsem se i 
na zkušenosti některých 
starostů okolních obcí, a 
všechny takovéto recen-
ze byly pozitivní. 

Vyzkoušeli jsme mo-
bilní rozhlas a funguje 
to! Přiložený registrační 
formulář není povinný. 
Aplikace pro obec již 
běží, a tudíž si vše může-
te vyřídit od stolu z počí-
tače doma, anebo, třeba, 
přes vlastní (chytrý) mo-
bil. A informace vám pů-
jdou do mailu či do mobi-
lu, jak si nastavíte. Když 
jsem to zvládl já…

Obecní rozhlas každý 
neslyšel, ale mobil máme 
po ruce všichni.

    
   
   
Jan Jančík – starosta

Struhařov zavádí Mobilní Rozhlas

Vážení občané,

zavádíme u nás moderní službu – Mobilní Rozhlas, díky které budete vždy včas informováni.

Zaregistrujte se a následně budete ZDARMA dostávat zprávy o aktualitách jako jsou upozornění na výpadky vody,
elektřiny, čištění ulic, pozvánky na kulturní i sportovní události a mnoho dalšího pohodlně do Vašeho telefonu či e-mailu.

https://struharov.mobilnirozhlas.cz

Zvolte skupiny informací:

 Krizové informace  Chataři a chalupáři  Dobrovolníci
 Dopravní informace  Informace z úřadu  Kulturní a sportovní akce
 Majitelé zvířat  Nabídky místních obchodů  Nevidomí a slabozrací
 Odstávky a poruchy  Rodiny s dětmi  Senioři
 Sportovní akce  Struhařovské informace

Pro platnost registrace je nutné podepsat souhlas se zpracováním osobních údajů na zadní straně tohoto registračního letáku.
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Řešení nedostatečné kapacity dopravních komunikací na Prahu 
Přišel mi vynadat pán, že jeho autobus měl půl hodiny 

zpoždění. Nechal jsem ho chvíli vymluvit a optal jsem se 
jej, jestli ví, co způsobilo jeho zpoždění. Sdělil mi, že sa-
mozřejmě ta zácpa v Uhříněvsi. Vyzval mne, abych se nad 
tím zamyslel a se zácpami na Černokostelecké něco udělal 
a abych o tom, co jsem vymyslel, napsal do novin…

Jeho přání plním, ale obávám se, že splnit je nedovedu. 
Popravdě, potěšil mé ego, když si myslí, že dovedu činit 
zázraky. Smutné je, že nedovedu. Opravdu nevím, jak vy-
řešit problém s dopravou ve Středočeském kraji. Při jed-
nom setkání s paní hejtmankou jsem se jí zeptal, jak to 
bude s jejich koncepcí dopravy „všechno na koleje“. Vlaky 
se zácpami obvykle problémy nemívají, ale je problém se 
na vlak rozumně dostat. Víme třeba, jaký je problém za-
parkovat v Mnichovicích nebo ve Strančicích. Ve hře je 
myšlenka, že bude zřízena zcela nová vlaková stanice „v 
polích“, kam budou navedena osobní auta, a kde přestoupí 
cestující do Prahy z aut do vlaků. Ptal jsem se, zda bude 
stát u Mnichovic, Strančic, Světic, nebo až u Říčan. Po-
zitivně totiž vím, že takovou stavbu nikdo na svém kata-
stru nechce. Vědecky je tento problém znám jako „not on 
my backyard“. Dostalo se mi informace, že taková stanice 
se plánuje a bude na nové trati, která se má budovat mezi 

Strančicemi a Benešovem, tak uvidíme. Snad to pomůže.

Jen tak pro jistotu začínám na veřejných fórech pomalu 
a opatrně propagovat myšlenku zřízení úzkokolejné trati, 
která by jednak pomohla odlehčit našim silnicím, jednak 
by byla turistickou atrakcí. Druhou takovou nosnou my-
šlenkou, ale ta by se EU mohla líbit, je můj dávný dětský 
projekt na zřízení kabinové lanovky mezi Struhařovem 
(nástupní stanice by byla někde u hřbitova) a nádražím v 
Mnichovicích. Takové řešení by jistě vyhovovalo jak na-
šim občanům, protože by je spolehlivě a rychle dopravilo 
na nejbližší nádraží, odkud by se pak dostali po kolejích 
do Prahy, a měla by své opodstatnění i pro vnitrostátní tu-
ristický ruch. Kdyby vám někdo tvrdil, že to vymyslel on, 
nenechte se mýlit! Obě myšlenky mne napadly už někdy v 
šesté třídě základní školy! Oba dva plány jsou ale, obávám 
se, vzdáleny realizaci obdobně daleko, jako jsem já od vy-
řešení problému s intenzifikací dopravy v našem regionu.

   Jan Jančík – starosta

Obecní vývěsky
Ve Struhařově máme několik takovýchto vývěsek. Ty 

jsou určené pro vaši svobodnou inzerci. Můžete je vy i 
kdokoliv jiný volně použít ke své inzerci či propagaci 
(plakáty, inzeráty...). Prakticky jediným omezením je 
pravidlo: „Buďme k sobě ohleduplní a slušní!“. 

V současné době naše technické oddělení provádí ge-
nerální opravu těchto vývěsek. Postupně je odstrojují, 
opravují, natírají, vyměňují dřevěné plochy atd. Ale po-
zor! „Čerstvě natřeno“, než to zaschne, tak to lepí!

Pěkný den.

       
   Jan Jančík – starosta

Pište do Struhařovských Informací
Jsme demokraté a pojmy „pluralita názorů“ a „svoboda slova“ nejsou pro nás prázdné slovníkové pojmy.  Uvítáme ka-
ždý slušný a zákon neporušující příspěvek. Máte-li nějaký vhodný text, týkající se naší komunity a chcete jej zveřejnit 
ve Struhařovských Informacích, umožníme vám to. Nicméně, a to zdůrazňuji, za obsah příspěvků nese odpovědnost 
jen a pouze jeho autor.

Články zasílejte na mailovou adresu obce: obec@struharov.cz

          Jan Jančík – starosta
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Projekt „Oprava povrchu místních komunikací - Jevanská a K Průhonu“ byl 
realizován za finanční podpory Středočeského kraje.

Ochrana životního prostředí je pro naši společnost prioritou
Život bez elektrospotřebičů si v dnešní době lze 

jen těžko představit. Obklopují nás a staly se sou-
částí našich každodenních činností. Elektrozařízení 
však obsahují množství materiálů, které pocházejí z 
neobnovitelných zdrojů. Jejich těžbou je významně 
zatěžováno životní prostředí. Pro zajištění sběru 
a recyklace vysloužilých elektrozařízení si naše 
obec mj. vybrala ke spolupráci kolektivní systém 
ASEKOL. Správná recyklace výrobků totiž přiná-
ší životnímu prostředí významnou úlevu. Jakým 
rozsahem Struhařov přispěl k lepšímu životnímu 
prostředí, se dozvídáme z environmentálního vy-
účtování zpracovaného společností ASEKOL. Díky 
zodpovědné recyklaci vznikají úspory ve spotřebě 
elektrické energie, primárních surovin, vody, okyse-
lování prostředí a produkci skleníkových plynů.

Certifikát environmentálního vyúčtování vyčísluje 
přínos Struhařova k ochraně přírody v roce 2021. 
Vyplývá z něj, že díky množství námi odevzdaných 
elektrozařízení jsme uspořili 1,93 MWh elektřiny, 
138,97 litrů ropy, 74,51 m3 vody a 0,44 tun primár-

ních surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových 
plynů CO2 ekv. o 0,61 tun, a produkci SO2 ekv. (kte-
rý zapříčiňuje okyselování prostředí) o 7,48 kg.

Každý kus vytříděného elektra se počítá, což doka-
zuje příklad 100 vytříděných notebooků, které uspoří 
10 MWh elektřiny. Takové množství odpovídá 3leté 
spotřebě elektřiny rodiny žijící ve standardním bytu. 
Za 100 kg vytříděných elektrospotřebičů se ušetří 
takové množství ropy, které by stačilo na výrobu ben-
zínu pro cestu z Prahy do Paříže. Děkujeme všem, 
kteří pečlivě třídí odpad a přispívají tak k ochraně 
životního prostředí.

Environmentální vyúčtování je vypočítáváno po-
mocí studie životního cyklu výrobku (tzv. LCA – Life 
Cycle Assessment), která vypovídá o dopadech 
výroby a recyklace jednotlivých elektrozařízení na 
životní prostředí. Studie zohledňuje všech 6 skupin 
elektrospotřebičů, jejichž zpětný odběr kolektivní 
systém ASEKOL zajišťuje.
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CERTIFIKÁT 
ENVIRONMENTÁLNÍHO VYÚČTOVÁNÍ 

 

 

   Obec Struhařov 

ZA ROK 2021 BYLO ZPRACOVÁNO 805 kg ELEKTROZAŘÍZENÍ A TÍM USPOŘENO: 

1,93 MWh 
elektrické energie 

74,51 m3 

vody** 
138,97 l 
ropy* 

7,48 kg 
SO2 ekv. = snížení  
okyselování prostředí 

0,44 t 
primárních surovin 

 

0,61 t 
CO2 ekv. = snížení produkce  
skleníkových plynů 
 

* Úspora takového množství ropy se rovná  
spotřebě stejného množství potřebného k ujetí 
2 043 km v běžném osobním automobilu. 

** Úspora takového množství vody se rovná  
stejnému množství, které je spotřebováno  
při 1 001 sprchováních. 

Mgr. Jan Vrba 
předseda představenstva 

ASEKOL a.s. 
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Projekt „Struhařov – Dopravní automobil“ byl 
realizován za finanční podpory Středočeského 
kraje.

Harmonogramy svozu odpadu
TKO 14 denní Harmonogram 14. denních svozů TKO 

2022BIO - 14 denní
BIO - týdenní Po Út St Čt Pá So Ne TýdenStátní svátek

Červen

1 2 3 4 5 22

6 7 8 9 10 11 12 23
13 14 15 16 17 18 19 24
20 21 22 23 24 25 26 25
27 28 29 30 26

Červenec

1 2 3 26
4 5 6 7 8 9 10 27
11 12 13 14 15 16 17 28
18 19 20 21 22 23 24 29
25 26 27 28 29 30 31 30

Srpen

1 2 3 4 5 6 7 31
8 9 10 11 12 13 14 32
15 16 17 18 19 20 21 33
22 23 24 25 26 27 28 34
29 30 31 35

Září

1 2 3 4 35
5 6 7 8 9 10 11 36
12 13 14 15 16 17 18 37
19 20 21 22 23 24 25 38
26 27 28 29 30 39

Říjen

1 2 39
3 4 5 6 7 8 9 40

10 11 12 13 14 15 16 41
17 18 19 20 21 22 23 42
24 25 26 27 28 29 30 43
31 44

Listopad

1 2 3 4 5 6 44
7 8 9 10 11 12 13 45
14 15 16 17 18 19 20 46
21 22 23 24 25 26 27 47
28 29 30 48

Prosinec

1 2 3 4 48
5 6 7 8 9 10 11 49
12 13 14 15 16 17 18 50
19 20 21 22 23 24 25 51
26 27 28 29 30 31 52

TKO - měsíční Harmonogram měsíčních svozů TKO 
2022BIO - 14 denní

BIO - týdenní Po Út St Čt Pá So Ne TýdenStátní svátek

Červen

1 2 3 4 5 22
6 7 8 9 10 11 12 23
13 14 15 16 17 18 19 24
20 21 22 23 24 25 26 25
27 28 29 30 26

Červenec

1 2 3 26
4 5 6 7 8 9 10 27
11 12 13 14 15 16 17 28
18 19 20 21 22 23 24 29
25 26 27 28 29 30 31 30

Srpen

1 2 3 4 5 6 7 31
8 9 10 11 12 13 14 32
15 16 17 18 19 20 21 33
22 23 24 25 26 27 28 34
29 30 31 35

Září

1 2 3 4 35
5 6 7 8 9 10 11 36
12 13 14 15 16 17 18 37
19 20 21 22 23 24 25 38
26 27 28 29 30 39

Říjen

1 2 39
3 4 5 6 7 8 9 40

10 11 12 13 14 15 16 41
17 18 19 20 21 22 23 42
24 25 26 27 28 29 30 43
31 44

Listopad

1 2 3 4 5 6 44
7 8 9 10 11 12 13 45
14 15 16 17 18 19 20 46
21 22 23 24 25 26 27 47
28 29 30 48

Prosinec

1 2 3 4 48
5 6 7 8 9 10 11 49
12 13 14 15 16 17 18 50
19 20 21 22 23 24 25 51
26 27 28 29 30 31 52

TKO sezónní Harmonogram sezónních svozů TKO 
2022BIO - 14 denní

BIO - týdenní Po Út St Čt Pá So Ne TýdenStátní svátek

Červen

1 2 3 4 5 22
6 7 8 9 10 11 12 23
13 14 15 16 17 18 19 24
20 21 22 23 24 25 26 25
27 28 29 30 26

Červenec

1 2 3 26
4 5 6 7 8 9 10 27
11 12 13 14 15 16 17 28
18 19 20 21 22 23 24 29
25 26 27 28 29 30 31 30

Srpen

1 2 3 4 5 6 7 31
8 9 10 11 12 13 14 32
15 16 17 18 19 20 21 33
22 23 24 25 26 27 28 34
29 30 31 35

Září

1 2 3 4 35
5 6 7 8 9 10 11 36
12 13 14 15 16 17 18 37
19 20 21 22 23 24 25 38
26 27 28 29 30 39

Říjen

1 2 39
3 4 5 6 7 8 9 40

10 11 12 13 14 15 16 41
17 18 19 20 21 22 23 42
24 25 26 27 28 29 30 43
31 44

Listopad

1 2 3 4 5 6 44
7 8 9 10 11 12 13 45
14 15 16 17 18 19 20 46
21 22 23 24 25 26 27 47
28 29 30 48

Prosinec

1 2 3 4 48
5 6 7 8 9 10 11 49
12 13 14 15 16 17 18 50
19 20 21 22 23 24 25 51
26 27 28 29 30 31 52
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Baráčnické volební setkání
Ve Struhařově je spolek Baráčníků s obcí 
pevně spjatý. Pravidelně se účastní spole-
čenských akcí u nás a historii obce repre-
zentovali v krojích a svérázech například 
i při ceremoniálu u příležitosti výročí 
konce války, kdy do Struhařova přijela 
jednotka Hradní stráže.

Samozřejmě organizují i akce vlastní a 
právě 19. března se ve struhařovské spo-
lečenské místnosti nad hasičárnou kona-
lo každoroční volební setkání VII. mirošo-
vické župy, pod níž spadá osm přilehlých 
obcí. Bylo tedy otázkou cti, aby volební 
setkání proběhlo, jak se patří. V dané obci 
se totiž koná vždy po osmi letech.

Když je řeč o baráčnících, možná si ně-
kteří z vás podle kořene slova představí 
uskupení majitelů domků na vsi. Ve 
skutečnosti jde však o apolitickou vlas-
teneckou organizaci, která dodnes lpí na 
dodržování staročeských zvyků a snaží 
se je šířiti. Vznikla roku 1873 v kolínském 
hostinci zvaném Baráček, odtud její ná-
zev, a ve jménu vlastenectví tehdy podpo-

rovala vdovy, sirotky a chudé. Začátkem 
20. století se postupně začali organizačně 
dělit na takzvané župy. 

Tetičky a sousedé, jak se členky a členové 
vzájemně oslovují, postupně po zaznění 
státní hymny a přinesení historických 
praporů přednášeli zprávy o činnosti 
spolku ve svých obcích a plánovaných 
akcích do budoucna. Vše za přítomnosti 
zástupců obce Struhařov, struhařovských 
hasičů či rychtáře pražské Veleobce.

Za sebe mohu říct, že mě nejvíce oslovily 
baráčnické kroniky, kterým dávají jednot-
livé obce náležitou péči včetně ilustrací. 
Bez pochyby tak jde o jedny z nejlepších 
pramenů, které dané obce mají.

 Setkání se podle reakcí přítomných velmi 
vydařilo - účast byla hojná, jídla i pití bylo 
pro všechny dostatek a volba proběhla dle 
počestného práva. Nezbývá tak než po-
přát celé župě hodně zdraví a co nejvíce 
nových členů do budoucna!

  Jakub Zuza

Slavnost květů

Když 
rododendrony 
si vyjdou
na špacír
v barokní parádě
s tasenou šavlí
jak barokní oficír
zahradou cválají
a z rozmaru
jen tak
svůj kouzelný
frak
předvádí
tu zahrady zní
proklatě
ohnivě
barevnými tóny
v tom krásném
čase
kdy kvetou
krásné rododendrony

 Lubomír Mohyla

Oslava Dne matek 8.5.2022
V neděli 8.5.2022 Obec baráčníků ve spolupráci s Obcí Struhařov pořádala již 16. rokem oslavu Dne matek v kabinách 
u fotbalového hřiště. Byli jsme potěšeni návštěvou našich příznivců, kteří si přišli spolu s námi užít hezké odpoledne 
a zazpívat si s harmonikou pana Vašáka. A také děkujeme všem, co se na akci podíleli. Těšíme se na další letní akci – 
Anenskou zábavu – 30.07.2022 u fotbalového hřiště.
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Hasičská sezóna opět v plném proudu 
 Po delší „covidové“ pauze se konečně opět rozjely všech-
ny hasičské soutěže. Děti se už nemohly dočkat a začali 
jsme plně trénovat. Jako první nás čekala první sobotu 
v říjnu podzimní část hry Plamen a to Závod Požárnické 
všestrannosti (ve zkratce ZPV). 

Tentokrát jsme to na soutěž neměli daleko, jelikož se ko-
nala v Tehovci, i počasí nám přálo. Na soutěž jsme vyslali 
jeden tým mladších žáků, jeden tým starších žáků, tým 
dorostenců a jednoho jednotlivce. 

Mladší žáci se umístili na krásném 4. místě, starší žáci na 
10. místě, tým dorostenců na 1. místě a Martin Šourek na 
4. místě. Přes zimu děti trénovaly na soutěž v uzlování a 
dělaly si odznaky odborností. 

Soutěž v uzlování se konala opět v mukařovské tělocvič-
ně, kam vyrazilo družstvo mladších a 3 jednotlivci z ka-
tegorie starších žáků. Mladší žáci se ve velké konkurenci 
umístili na 10. místě, za jednotlivce ze starších žáků byla 
nejlepší Anička, která se umístila na 15. místě, Verča na 
54. místě a Barča na 110. místě. 

Jako další se konalo okresní kolo hry Plamen v Čeláko-
vicích ve dnech 14. a 15. května, kam se vydali starší žáci 
ještě zabojovat o lepší umístění po 10. místě ze ZPV. Star-
ší žáci byli doplněni třemi mladšími žáky, což nakonec 
nebylo ani na výkonu znát, jelikož jsme na disciplínách 
ukázali, že i naši mladší žáci mezi staršími jsou rychlí. 
Důkazem bylo to, že jsme štafetu 4x60 m vyhráli a na 
štafetě CTIF, jsme skončili druzí. 

V sobotu se odběhly ještě štafety dvojic, kde jsme skon-

čili na 6. místě, a na poslední disciplíně v sobotu, útok 
CTIF jsme obsadili 5. místo. V neděli nás už čekala jen 
královská disciplína a to požární útok. Tam se dětem po-
vedl celý útok na jedničku, jenže jsme neměli štěstí a díky 
dlouhým nástřikům jsme obsadili 7. místo. V celkovém 
pořadí jsme obsadili krásné 5. místo. 

29. května se uskutečnila okresní soutěž dorostu, opět v 
Čelákovicích. Vyrazili jsme s jedním smíšeným družstvem 

doplněným staršími žáky a jedním jednotlivcem Marti-
nem Šourkem v kategorii dorostenec starší. 

Jako první disciplína nás čekala štafeta 4x100 m, oba po-
kusy jsme měli platné a rychlé, proto jsme se umístili na 
1. místě. Při těchto pokusech Martin napsal test z požární 
ochrany bez chyby. Po odběhnutí štafet, byla na řadě dis-
ciplína 100 m s překážkami, kde všichni z týmu zabojo-
vali a získali nejmenší součet časů, což znamenalo opět 
1. místo. Zde běžel i Martin, který prvním časem 18:01 na 
velkých překážkách obsadil také 1. místo, při druhém po-
kusu se zranil o rozdělovač, kde si vážně zranil palec na 
ruce a následně musel být zdravotníkem ošetřen v cíli. 

Poté jsme šli na oběd do nedaleké školy. Po obědě se bě-
žel dvojboj jednotlivců, kde i přes bolest Martin nastoupil 
a z posledních sil doběhl v prvním pokusu 17:63 a ve dru-
hém 16:56, což mu zajistilo i 1. místo na dvojboji. 

Jako poslední násle-
dovaly požární útoky 
týmů. Oba pokusy 
jsme měli platné a dru-
hým pokusem v čase 
35:32 jsme si zajistili 
opět 1. místo. 

V celkovém pořadí se 
smíšený tým umístil na 
1. místě a Martin se po 
4. místě ze ZPV pro-
kousal pořadím a získal 
také 1. místo, které mu 
zajistilo účast na kraj-
ském kole 12. června v 

Čelákovicích.

V sobotu 4. června jsme s jednou mladší žákyní a třemi 
staršími žáky vyrazili do Českého Brodu na okresní kolo 
běhu na 60 m s překážkami. Na soutěži jsme poměřili síly 
i s jinými okresy a v celkovém pořadí se Kristýna Hrušová 
umístila na krásném 13. místě ze 30, Anička Matějovská 
na 19. místě a Klárka Löserová na 34. místě ze 40 závod-
níků a Albert Kajuk na 11. místě z 33 závodníků. Jelikož 
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se jednalo o soutěž, kde bylo více okresů, tak naše děti 
skončily vždy na prvních 5 místech ve svých kategoriích, 
což znamená postup na krajské kolo, které se koná 4. září 
v Rakovníku. Po vyhlášení soutěže jsme se vydali zpět do 
Struhařova na dětský den, kde každoročně pomáháme 
na stanovištích. Jako každý rok se děti na našich stano-
vištích mohly těšit na stříkání ze džberové stříkačky na 
plechovky, na druhém stanovišti byl hod granátem.

V neděli 12. června jsme se vydali s Martinem Šourkem 
na krajské kolo dorostu. Jako první ho čekal test z po-
žární ochrany, který měl bezchybný. Poté už následovala 
disciplína 100 m s překážkami, kde Martin už prvním 
pokusem v čase 17:67 si zajistil první místo na této dis-
ciplíně, druhý pokus měl za 18:10. Na poslední disciplíně 
Martin prvním pokusem zaběhl krásný čas 16:28, což se 
blížilo jeho osobnímu rekordu. I přes dobrý čas byl ale po 
prvních pokusech o 5 setin na druhé příčce. Proto musel 
zabrat, aby o tu první příčku zabojoval. Na druhém po-
kusu Martin nakonec s novým osobním rekordem 15:55 
obsadil první příčku. Jelikož vyhrál obě disciplíny a měl 
test bez chyb, neznamenalo to nic jiného než to, že obsa-
dil celkové první místo, které mu zajistilo postup na mis-
trovství České republiky, které se koná v Ústí nad Labem 
3. července.

Mimo jiné bychom chtěli také udělat nábor mladých ha-
sičů v jakémkoliv věku do 18 let, už minulý rok na podzim 
jsme rozšířili základnu vedoucích o dva členy a to Marti-
na Šourka a Davida Špotta, kteří si udělali zkoušky na ve-
doucího III. stupně. Kdyby měl někdo zájem se stát mla-
dým hasičem, tak buď může přijít každé úterý od 17:00 do 
18:00, nebo se domluvit telefonicky s vedoucími. 

Za mladší žáky do 11 let Vojtěch Hruša 732 477 633, nebo 
starší žáci a dorost 11 – 18 let Šourek Jakub 774 995 653.  

                                       Šourek Jakub 

Země volá
Země volá o pomoc, je napadena živočichem z rodu homo sapiens sapiens, který během svého životního cyklu spotře-

bovává (v porovnání s ostatními živočichy) gigantické množství energie, vody a kromě biologického, produkuje i celou 
řadu odpadů přírodě vzdálených, které příroda sama nedovede likvidovat (plasty, sklo, kovy, toxické odpady …). Někteří 
jedinci tohoto druhu se pak snaží těmito odpady pokrýt celý povrch planety.

 Země úpí a volá o pomoc. A Struhařov se s pomocí připojuje! Ve dnech 2. - 3.4. tak i v naší obci proběhl tradiční jarní 
úklid, s mottem „Ukliďme si nejen za plotem, ale i před plotem!“.

Bohužel počasí nám nepřálo, ale i tak dorazilo mnoho dobrovolníků a pomohli nám uklidit naši obec, a ulevit tak pří-
rodě od poházených odpadků, které příroda sama zlikvidovat neumí. Všem, kdo překonali odpor ke sněžení a i v tak 
nepříznivém počasí přišli a pomohli nám uklidit náš Struhařov, VELIKÝ DÍK!!!

I letos se nasbíral skoro plný kontejner smetí z naší krajiny. Smetí, které za rok naházeli do přírody lidé, kteří ještě ani v 
roce 2022 nevědí, co mají dělat s odpadky. Lidé, na které jsou všechny sofistikované systémy na sběr, třídění a likvidaci 
odpadu krátké… Lidé, na jejichž počínání doplácíme všichni.

Ale Vy, kdo pomáháte, Vy jste skvělí! A já Vám za Vás děkuji!

           Jan Jančík – starosta
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Den vítězství
Den vítězství je stanoven na 8. května (viz § 1 zák. č. 

245/2000 Sb., o státních svátcích, o ostatních svátcích, 
o významných dnech a o dnech pracovního klidu, v plat-
ném znění). Pro zajímavost, ještě v roce 1991 platil zákon 
č. 93/1951 Sb., o státních svátcích, o dnech pracovního 
klidu a o památných a významných dnech, a 
státním svátkem byl po sovětském vzoru den 
9. 5. Až v roce 1991, 15. května, byl schválen 
zákon č. 218/1991 Sb., který změnil den státní-
ho svátku z 9. května na 8 květen.

V tento den slavíme výročí konce druhé svě-
tové války, v tento den byla podepsána bezpod-
mínečná kapitulace nacistického Německa. 
První akt kapitulace byl podepsán 7.   května 
1945 v Remeši. Na požadavek Sovětského 
svazu byla kapitulace opakována 8.   května 
1945 v Berlíně. Z organizačních důvodů a také 
z důvodu časového posunu (podpis proběhl 
kolem půlnoci), v době podpisu bylo v Berlíně 
8.  května před půlnocí, ale v Moskvě již brzo ráno 9. květ-
na. Proto je rozdíl mezi datem dne vítězství mezi východ-
ním a západním blokem.

Letos je to 77 let od konce druhé světové války v Evropě. 
Nacistické Německo podepsalo spojencům bezpodmíneč-
nou kapitulaci a OKW (Ober Komando Wehrmacht) naří-
dilo všem bojujícím složkám složit zbraně.

Pro nás to především znamená, že nemohl být naplněn 
jejich plán „Endlösung der Tsechische Frage“ viz např. 
projev R. Heydricha v Černínském paláci, „... 1. kategorie 
„dobře smýšlejících Čechů dobré rasy“, která měla být 
poněmčena (a tím zrovnoprávněna s Němci), 2. kategorie 
„dobře smýšlejících Čechů špatné rasy“ měla být taktéž 
poněmčena (tedy také zrovnoprávněna s Němci, vznikal 
u ní pouze problém, jak to udělat, aby neměli potomky), 

u 3. kategorie „špatně smýšlejících Čechů dobré rasy“ se 
měl provést nejprve pokus o poněmčení (a teprve pokud 
by se tato snaha míjela účinkem, vyslovil Heydrich výraz 
„postavit ke zdi“) a nakonec 4. kategorie „špatně smýšle-
jících Čechů špatné rasy“ se měla poklidnou cestou pře-

sídlit „zřejmě“ k Ledovému moři, aby zde 
zastávala „výsostné postavení mezi tam-
ními národy“. ... “ To měl být náš osud, až 
bychom jim posloužili k vítězství v jejich 
dobyvačné válce. 

V praxi se počítalo, že cca 1/3 se poněm-
čí, 1/3 se zotročí a odvleče na Sibiř a 1/3 se 
popraví. A nejde o konspirační teorii, oni se 
tím netajili. Ke které skupině by asi patřili 
Vaši předkové?

Nacistické Německo porazila mnohoná-
rodnostní koalice spojenců, přičemž větši-
na našeho území byla osvobozena, na zá-
kladě dohody spojenců, Rudou armádou.

Miliony vojáků všech zúčastněných stran byly hnány na 
smrt, aby byl tyran poražen. Miliony zemřely, miliony byly 
zraněny, miliony zmrzačeny, miliony měly zničený celý ži-
vot. 

Všem těmto hrdinům se sluší poděkovat alespoň vzpo-
mínkou, vzpomínkou v den výročí jejich vítězství. Jejich 
vítězství, ale především jejich oběti umožnily, že jsme jako 
národ přežili a žijeme dál.

Proto i my ve Struhařově jsme v neděli 8. května uctili 
památku všech těchto hrdinů a položili jsme květiny u pa-
mátníku Rudé armády a u hrobu neznámého vojína, který 
svou pouť ukončil tady u nás.

Čest jejich památce.

   Jan Jančík – starosta

Struhařov kdysi a dnes
Tentokrát jsme vybrali pohlednici z cca 

40. let 20. století. Není ji možné datovat 
přesně, ale je frankována poštovní znám-
kou s nápisem Böhmen und Mähren, 
takže časové zařazení jejího odeslání je 
poměrně snadné. Na pohlednici je vidět 
hráz „Vávráku“, ta je dnes pro náletové 
dřeviny „neviditelná“, a první stavení 
Struhařova na cestě od Mnichovic, ze-
jména pak „Součák“, kopeček, na kterém 

v zimě díky laskavému svolení rodiny Součkových trénují sáňky a boby 
celé generace struhařovských dětí. Z místa, kde byl historický snímek 
pořízen, se dnes již fotografovat nedá, jednak je tu bujná vegetace a jed-
nak je tu plot a pozemek je soukromý.

      Jan Jančík – starosta
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Den otevřených dveří v naší škole
Sobotní odpoledne 12. března jsme nabídli rodinám předškoláčků, aby se 

přišly podívat, jaká příjemná atmosféra vládne v naší nově zrekonstruované 
škole.

Předškoláčci přišli společně se svými rodiči i prarodiči. Všechny prostory 
školy si prohlédli důkladně.  Důležité informace se návštěvníci dozvěděli 
jak od zástupců obce, tak školy. Pan starosta je krátce seznámil s historií 
a průběhem rekonstrukce budovy školy.  Z prezentace paní ředitelky Mgr. 
Dvořákové se dozvěděli potřebné informace k organizaci zápisu a provozu 
školy. Zazněly zde též informace o zralosti a připravenosti budoucích školáků 
pro bezproblémový přestup ze školy mateřské do základní, o samotné výuce, 
včetně výuky angličtiny a provozu školní družiny. V rámci prohlídky školní 
jídelny si mohli nabídnout malé občerstvení, které připravila paní kuchařka.
Všem návštěvníkům děkujeme za účast a těšíme se na další shledání – třeba u zápisu nebo na třídních schůzkách.

          Milena Flajžíková

Jak se rodí školní zahrada
Karel Čapek - Zahradníkův rok: „Zahrádky je možno zakládati několikerým způsobem; nejlepší je ten, že se 

na to vezme zahradník….“

Poslušny této dobré a léty prověřené rady jsme na obnovu školní zahrady šly úplně stejně – tedy vzaly jsme si zahrad-
níka. A to ne ledajakého – organizace všeho rytí, přenášení, vysypávání, zakládání a mnoha dalších zahradnických 
prací se ujala ta nejpovolanější z nejpovolanějších struhařovských zahradnic a zahradníků, maminka prvňáčka Járy 
– paní Lenka Sommerová. A nejen to! Společně s další maminkou našich žáčků – paní Jitkou Šimůnkovou, svolala 
početnou skupinu rodičů i učitelů, zástupců obce a všichni společně jsme se v několika víkendech postupně snažili 
zkulturnit, zkrášlit a zvelebit pozemek v nejbližším okolí školy. 

Po zásahu firmy, která školu rekonstruovala, to byl spíš zanedbaný dvorek, ale v tuto chvíli už se tam rodí krásné mís-
to, které bude dětem sloužit nejen k pozorování přírody, setí, zalévání a sklízení úrody, ale také jako regulérní venkovní 
učebna. Moc se těšíme, až ji budeme moci plně využívat.

Paní Sommerová si dala velikou práci i s pokyny, které adresovala dětem. Ty na základě nich už zasadily dva ovocné a 
dva okrasné stromky, vysely semínka do vyvýšených záhonů a připravují se na založení bylinkové zahrádky…

Paní Sommerová, paní Šimůnková a všichni spřátelení rodiče, jste skvělí, moc děkujeme!

          Milena Flajžíková

Školní družina žije
Předposlední květnový týden ve školní družině byl plný různých akcí. 
Nejprve jsme si s dětmi (prvňáčky) povídaly o zvířatech, které se cho-
vají v domácím prostředí, a poté jsme vytvořily maketu kurníku se sle-
pičkami. 

Ve čtvrtek 26.5. jsme si s dětmi udělaly krásné projektové odpoledne, 
které jsme zahájily seznámením s domácím mazlíčkem a to... sucho-
zemskou želvou. Děti si želvičku nejprve důkladně prohlédly a dozvě-
děly se, jak se o želvičku pečuje, mohly si ji osahat, vzít do ruky. Násle-
dovně želvičku malovaly, s  malováním pomáhala i samotná želvička. 
Obrázky se jim velmi podařily.    Lenka Chytilová 
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Magická noc ve Struhařově
Poslední dubnová noc je již tradičně spojována s pálením čarodějnic. Po celé republice se rozhoří tisíce ohňů a vater, u 

kterých se lidé sejdou především kvůli radovánkám, jako je opékání vuřtů a zábavě. Nebylo tomu jinak ani letos u nás ve 
Struhařově. Akce se uskutečnila 30. dubna od 17 h u Hliněného rybníka. Mezi 17 a 19 h byl připraven čarodějnický pro-
gram pro děti. Několik minut po páté hodině zazněl křik havrana a u Hliněného rybníka se objevila čarodějnice Elvíra, 
která měla za úkol děti naučit odříkat kouzelné zaklínadlo, aby jím mohly přivolat ostatní ukryté čarodějnice.
 

Děti byly moc šikovné, nebály se a správným odříkáním čarovného zaklínadla se jim společně s Elvírou podařilo ukryté 
čarodějnice přivolat. Po společném tanečku se každá odebrala na své stanoviště, kde měla pro děti připravený úkol, a 
jako odměnu za jeho splnění dostalo každé dítě tajemnou ingredienci, kterou muselo odnést Elvíře do jejího obrovského 
hrnce, ve kterém připravovala kouzelný lektvar. Za odměnu dostaly od Elvíry malou odměnu.

Nesmělo samozřejmě chybět ani samotné zapálení vatry, které proběhlo po 19 h. Pálením čarodějnic ale program ne-
končil. Následovalo opékání vuřtů a pěkným zpestřením bylo následné vystoupení skupiny Strouhanka. Občerstvení 
bylo po celou dobu zajištěno Františkem u stánku. 

Těm, kdo pomáhali, moc děkujeme, všichni zúčastnění se aktivně zapojovali v celém průběhu programu a my se již 
těšíme napřesrok na další ročník. 

            Jitka Zákravská

Den Země se Struhadlem
22.4. slaví naše planeta Země svůj svátek. Tento rok jsme 

se rozhodli, že ho společně oslavíme fáborkovou hrou. 
Tyto hry jsem zavedla v době covidu, kdy všechny ostatní 
akce byly zakázané. Hry měly docela velkou návštěvnost, 
a proto jsme je zachovali. 

Tento rok byla trasa zatím nejdelší, ale zato nám poprvé 
celá bez jediného poškození přečkala až do konce. Trasa 
vedla cestou nad hájovnou dolů k potoku, přes Jevanskou 
silnici a lesní cestou zpět do Struhařova za fotbalové hři-
ště. Na konci na děti znovu čekala zakódovaná truhlička s 
omalovánkou a sladkou odměnou. Jednotlivá zastavení se 
věnovala přírodě a hlavně Zemi. Opět jsem se snažila, aby 
se děti po cestě něco dozvěděly. Zastavení byla na téma 
voda, půda, vzduch, stromy, třídění odpadu a obyvatelé. 

Hra byla od pátku do neděle, ale bohužel v neděli nám 
počasí úplně nepřálo, proto na vycházku bylo jen páteční 
odpoledne a sobota. Možná i proto letos návštěvnost ne-
byla příliš velká.

Další hra nás čeká opět na Vánoce a už teď přemýšlím, 
co nového se čertíkovi Bertíkovi a andělce Bělce přihodí.

  

Novinky ze Struhadla
Bohužel jsme zjistili, že ne vždy se ke všem, kdo o to stojí, 

dostanou včas informace o akcích. Struhadlo se proto roz-
hodlo informovat o svém dění i na sociálních sítích. Má-
te-li zájem, najdete nás na facebooku, kde zveřejňujeme 
a sdílíme všechny informace o akcích, můžete nám tam 
napsat případné připomínky, pozitivní i negativní ohlasy. 

Kalendář plánovaných akcí:

28.8. Struhařiáda

24.9. Pohádkový prales

  Za spolek Struhadlo Jitka Šimůnková

Nad vesnicí už se smráká,

v poli černý havran kráká.

Voláme vás, babice, obujte si střevíce!

Čáry máry temná ves,

v dáli štěká černý pes.

Až zaštěká potřetí, tak babice přiletí!!!



16 17



18 19

Běh Krásné vyhlídky 1.5.2022
Letos byl „První máj“ konečně takový, jak má být. A to 

ve znamení sportu, běhu, tedy Běhu Krásné vyhlídky. Ko-
nečně, po dvou ročnících online verze závodu, se všichni 
nadšenci a příznivci mohli potkat na 9. ročníku BKV.

Je to pro všechny náročný den, protože tomu předchá-
zí „čarodějnice“ a letos se tato akce u rybníka vydařila. 
Je pravda, že jako organizátoři jsme nevěděli, co čekat. 
Přijde lidí víc, protože jsou hladoví po jakémkoliv závo-
dění, nebo naopak míň, že se bojí nebo nemají natréno-
váno nebo se jim prostě nechce. Tým organizátorů byl 
letos fantastický. Šlapal jako precizní 
stroj a za to patří všem obrovský DÍK. 
Všichni jsme místní a děláme to proto, 
že chceme, aby Struhařov žil a něco se 
tu dělo, a tento závod je toho krásným 
příkladem.

K samotnému závodu. Letos se závo-
du zúčastnilo 64 dospělých a 62 dětí. 
Je to o něco méně než v roce 2019, ale 
věřím, že počty budou růst. Představili 
jsme i jednu novinku, a to vyhlášení 
nejrychlejší Struhařovačky a nejrych-
lejšího Struhařováka. Bylo to napínavé 
a nejrychlejší Struhařovačka pro rok 
2022 je Jitka Rudolfová, která byla 
celkově druhá v kategorii žen. Nej-
rychlejší Struhařovák je pro tento rok 
Daniel Kobík, který v kategorii mužů 
skončil na 6. místě. Je to fantastický 
úspěch místních a jak vidíte, vždy je 

velká šance na krásné umístění a ceny.

Další zajímavostí závodu je vyhlášení a ocenění běžců, 
kteří skončili na takovém místě, kolikátý je ročník závodu. 
Letos se konal 9. ročník, a tak byl oceněn každý devátý 
v každé kategorii. Všechny výsledky a časy jsou na webu 
www.behkrasnevyhlidky.cz

Na webu je také odkaz na fotky, které nám dělala Terka 
Nováková. Moc se jí povedly, tak se podívejte. Ještě jed-
nou dík všem organizátorům a běžcům za krásný sportov-
ní den. Příští rok 1.5.2023 na viděnou.

    Hana Matějovská

Mistrovství republiky v orientačním běhu a přes 1000 běžců ve Struhařově
Struhařov se stal 9. a 10. dubna centrem orientačního 

běhu. Mistrovství České republiky v nočním orientačním 
běhu a následný závod Českého poháru a oblasti Praha, 
Střední Čechy přilákaly na start po covidové pauze re-
kordní počet účastníků. 

Sobotní svátek běžců s čelovými lampami i náročné ne-
dělní tratě měly vysokou sportovní úroveň a závody se ve-
lice líbily. Po akci bylo vše uklizeno, jak stany a doběhový 
koridor na louce, tak značení kontrol v lese a dobrovolní 
pořadatelé si po 30 hodinách téměř beze spánku v chlad-
ném a velice proměnlivém počasí mohli oddechnout. V 
lese přes vlhké počasí a měkkou půdu nebyl závod téměř 
poznat – musíme poděkovat Školnímu lesnímu podniku 
ČZU za umožnění tohoto závodu.

Děkujeme všem struhařovským občanům za toleranci a 
pochopení - v kombinaci s pořádným (a podle grafů ČHMI 
výrazně nadprůměrným) přídělem srážek ve dnech před 
závody se nám do té doby pevná louka rozbahnila, obecní 
komunikace byly znečištěny bahnem a nemohli jsme na ni 
pouštět větší auta, která pak komplikovala situaci v obci. 
Po závodech v úterý proběhlo vyrovnání vyjetých kolejí a 
nové osetí, abychom pozemek předali v původním stavu.

Děkujeme struhařovským hasičům, kteří nám pomohli s 
technickým zajištěním akce, pronájmem sálu a s úklidem 
komunikace v neděli večer. 

Děkujeme fotbalistům za přisvícení při nočním závodě a 
za teplé zázemí v jejich bufetu a skvělé občerstvení.

Děkujeme vedení obce a panu starostovi za součinnost.

A omlouváme se všem za poněkud rušnější víkend a bah-
no. 

Orienťák se bohužel nedá provozovat na stálém sportovi-
šti jako tradiční sporty, ale většinou opravdu jen na zelené 
louce a v lese. Na menší akci bychom se někdy do lesa ko-
lem Holého vrchu a Kobyly ještě rádi vrátili. 

    
 Jarmila Němečková
  Universitní sportovní klub Praha
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Radek Šubrt 1971 - 2022
V životě přicházejí těžké chvíle, s nimiž není snadné se vyrov-
nat. V zimě letošního roku jsme takovou prožili. Dne 24. ledna 
náhle odešel dlouholetý předseda TJ Sokol Struhařov, fotba-
lista, kamarád Radek Šubrt. Opustil nás v aktivním věku, měl 
spoustu vykonané práce pro Sokol i naši obec za sebou, a jak 
jsme věřili i spoustu plánů a práce ještě před sebou… 

Nechtěl bych tu psát obvyklý nekrolog. Jaký Radek byl, všich-
ni, kdo ho znali, vědí. Chtěl bych tento prostor využít i k tomu, 
abychom si dokázali uvědomit, kolik práce bylo za 25 let Rad-
kova předsednictví v TJ vykonáno. A mít na paměti to, že každá 
práce, dobrovolná práce pro spolky, společenské organizace či 
pro obec jde vždy na úkor osobního života a je svým způsobem 
obětí.

Radek patřil ke generaci, která od útlého dětství trávila svůj 
volný čas na našem fotbalovém hřišti či v přírodě, jež naši obec 
obklopuje. Díky tomu i díky rodinnému zázemí získal vřelý 
vztah ke sportu, především k fotbalu a hokeji. V těchto týmech 
hájil od žákovských let barvy Sokola Struhařov a hájil je se vší 
vervou a urputností, obvykle jako tvrdý a nesmlouvavý pilíř 
obrany.

Také se však od mládí aktivně zajímal a staral o fungování naší 
tělovýchovné jednoty a již v pětadvaceti letech se stal jejím 
předsedou. Sám na svoje působení vzpomínal v roce 2014. My-
slím si, že by bylo nejlepší teď alespoň na několika řádcích dát 
slovo Radkovi, zaslouží si to…

„V roce 1997, kdy dosavadní předseda pan Jan Bobík byl po sedmi 
letech, kdy v obci zastával minimálně tři zásadní funkce, notně una-
ven a rád by předal otěže mladším, tak v březnu ve volbách při valné 
hromadě mě navrhl jako svého nástupce a nově vytvořený výbor to 
akceptoval. Tím jsem se stal novým předsedou Tělovýchovné jednoty 
Sokol Struhařov a v tom počátečním období jsem tu funkci vykoná-
val, myslím, aktivně, s chutí a s radostí. V roce devadesát osm, když 
umřela máma, tak jsem neměl moc náladu... Ale potom už jsem zase 
něco udělal!“

Za Radkova vedení TJ proběhla ve spolupráci s Obcí Struha-
řov náročná přístavba fotbalových kabin, které předcházelo 
vypracování a podání žádostí o dotace a příprava projektové 
dokumentace.

„Jako největší akce od roku 2003 vidím přípravu výstavby nových 
kabin a klubu Sokola a také průběžnou opravu garáže, kam vždy po 
třech až pěti letech střechou zatékalo. Bez ní by bylo nemyslitelný 
sestavit ročně finanční rozvahu. V devadesátých letech garáž 
tvořila osmdesát nebo devadesát procent příjmu především pro 
mládežnické celky. Kabiny, resp. jejich nová část, byly postavené 
od června do prosince 2004. Oceňuji, že mnozí, kteří už aktivně 
fotbal nehráli, jako kupříkladu Zdeněk Martínek - předseda hasičů, 
Martin Jungvirt a další, kteří tehdy spíš táhli hasiče, tak všichni bez 
řečí přišli, nikdo jim nemusel říkat, a odpracovali tam minimálně 
pětadvacet hodin, což o některých členech Sokola bohužel říci 
nemůžu. Organizačně to byla nesmírně náročná akce, zvláště ke 
konci, kdy už ti hlavní tahouni jako Lojza Veselý, Luboš Horáček a 
další udělali ty největší stavební objemy, tak na ty interiéry jsme 
obvolávali mladší členy, kteří chodili hrát do A týmu nebo do béčka a 
už tehdy bylo vidět, že to je velký problém mladý lidi přitáhnout k ně-
jaký práci, neplacený práci v Sokolu. Tehdy se to zuby nehty dotáhlo 
a můžeme být šťastný, že se takový dílo svépomocí dodělalo, protože 
dneska bychom zaprvé už tu dotaci v té míře nedostali a za druhé 
více jak polovina díla byla vytvořena svépomocí!“

Radek tehdy řešil i komplikované majetkoprávní záležitosti 
ohledně sokolských pozemků, které vycházely z „transformač-
ních procesů“ v devadesátých letech a na přelomu tisíciletí. 
Díky úsilí tehdejšího vedení TJ tak mohou dnešní generace 
fotbalistů plně využívat náš sportovní areál. 

„Tehdy vyvstala vůbec největší hrozba, za těch posledních pade-
sát-šedesát let, kdy Sokol mohl přijít o přístupy ke kabinám, chodil 
by po cizím pozemku, což by přineslo veliký problém a hlavně by 
přišel o hřiště! Hřiště patřilo pozemkovému fondu, to znamená, že 
tehdy v roce 2003 jsme nemeškali a s bratrem Kamilem a s panem 
Jindřichem Hroudou jsme podali žádost na katastr, na pozemkový 
fond a po půlroce tahání bylo naštěstí vše zažehnáno a pozemky pod 
hřištěm byly podle návrhu územního plánu přímo převedeny na 
tělovýchovnou jednotu. Myslím si, že to je asi vůbec největší úspěch 
i taková ta povinnost vůči Sokolu, která tady byla za těch posledních 
čtrnáct let provedená, že Sokol může trénovat a hrát na vlastních a 
obecních pozemcích, že v budoucnosti nebudou žádné spory a taha-
nice o nějaké právní vypořádání, především s průchody ke kabinám 
a nově vystavenému klubu.“

Následovaly další roky vyplněné činností pro TJ, jmenujme tře-
ba práce na obnově trávníku a s tím související zajištění zdrojů 
vody formou vrtů, oplocení hřiště, jeho rozšíření a vybudování 
ochranné sítě u lesa (práce se dokončuje v současné době) i na 
tréninkovém hřišti u kabin nebo úprava okolí kabin (chodník a 
parkoviště) z projektu „Bezpečně za sportem.“

Radek ale nebyl jen funkcionář. Byl sportovec celým svým za-
ložením. Kromě již zmíněných fotbalu a hokeje miloval i výlety 
do hor, ať už pěšky či na běžkách, vyjížděl do Alp, zdolal Mont 
Blanc. Stejně rád se plavil po moři na lodích i v kánoi po čes-
kých řekách… Přesto se vždycky - i ve vzpomínkách - nakonec 
vracel na struhařovský trávník, kde prožil nejšťastnější léta 
a mohl se nadále radovat z toho, že struhařovský fotbal žije 
a rozvíjí se. „Rok devadesát šest byl z mého pohledu asi nejhezčí 
ročník, co si v mojí sportovní kariéře pamatuju, takovej osobně nejra-
dostnější. Hráli jsme si, na co jsme měli, nikdo nás neomezoval, hráli 
jsme to s radostí. Třináct nebo čtrnáct vítězství v řadě to byl raketový 
nástup! Trenérem se stal na podzim po několika desetiletích Jarda 
Medřický, toho tehdy přesvědčil a přitáhl Lojza Veselý. A Lojza byl 
v tý době tahounem, vytvořil s Frantou Kefurtem nedílnou dvojici a 
ten struhařovský fotbal aktivně táhli minimálně deset let… a hlavně 
díky nim byla vychovaná ta generace Pepy Marka, mladýho Luboše 
Horáčka, kluků Veselých, Jardy Ježdíka a dalších…,“ vzpomínal 
před osmi lety.

Radek nám bude chybět. Jako vůdčí postava Sokola, ale hlavně 
lidsky. Jak jsem již výše napsal, do všech sportovních podniků 
se pokaždé vrhal s plným nasazením. Vždy však zápasil čestně 
a v duchu fair play. Nikdy se nerozpakoval zastat se slabších a 
těch, kterým bylo ubližováno. To platilo nejen ve sportu, ale i 
v běžném životě. Byl to člověk, na kterého se dalo spolehnout, o 
kterého se dalo opřít…
Radku, za všechno díky!
Za TJ Sokol Struhařov a za kamarády
     Petr Kadlec 
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Fotbal 
Áčko se drželo celou sezónu ve špičce tabulky své skupiny IV. třídy. Bohužel nejdůležitější zápas s FK Říčany B jsme 

doma prohráli 1:2 a o postupu bylo prakticky rozhodnuto. Výsledky s ostatními soupeři a bodový náskok v tabulce nám 
však dávají naději, že příště už to musí vyjít!

IV. třída, skupina B 2021-2022 - jarní výsledky A mužstva:
27. 3. Dobřejovice B - Struhařov 3:5 (2:4) L. Horáček ml. 3, Váša, Chalupecký
2. 4. Velké Popovice B - Struhařov 0:1 (0:0) L. Horáček ml.
9. 4. Struhařov - Říčany B 1:2 (1:0) L. Horáček ml.
17. 4. Doubek - Struhařov 0:3 kont.
23. 4. Struhařov - Hrusice B 9:0 (2:0) J. Kuchař 3, L. Horáček ml. 2, P. Veselý 2, M. Veselý, J. Šticha

  30. 4. Přišimasy - Struhařov 0:8 (0:4) L. Horáček ml. 4, M. Veselý 3, J. Kodr
7. 5. Struhařov - Sluštice 7:0 (4:0) L. Horáček 2, J. Kubíček 2, L. Veselý, M. Veselý, J. Šticha

  14. 5. Křenice - Struhařov 0:10 (0:4) L. Horáček ml. 6, M. Veselý, J. Kuchař, L. Chalupecký, J. Kubíček
21. 5. Struhařov - Doubravčice 3:0 kont.
29. 5. Radošovice B - Struhařov 3:8 (1:5) M. Veselý 4, L. Horáček ml. 3, J. Kubíček

Garda
Po dvou neodehraných covidových sezónách se znovu rozeběhla populární Posázavská liga. Naše garda do ní vstou-

pila dvěma porážkami, první nešťastnou v Nespekách, kdy jsme dlouho vedli a měli zvítězit a druhou jednoznačnou s 
Říčany, které nás přehrály rozdílem třídy…

Posázavská liga starých gard 2022:
24. 4. Nespeky - Struhařov 4:3 (1:3) Váša 2, L. Horáček st.
15. 5. Struhařov - Říčany 1:8 (1:4) Váša

IV. třída, skupina B 2021-2022, tabulka: Okresní přebor mladších žáků, skupina F, tabulka:
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Mladší žáci
Na jaře jsme sehráli několik velmi dobrých zápasů. Výsledkově by to mohlo být lepší, protože se dá říci, že ve všech 

jarních zápasech jsme mohli vyhrát, až na Radošovice jsme v každém vedli… Ale jak to tak bývá, ne vždy se zápas 
povede dotáhnout do vítězného konce. Herní zlepšení je však patrné, jak na individuálních výkonech kluků, tak i na 
celkovém herním projevu. Trpělivá práce trenérů v čele s Oldou Markem se vyplácí!

Okresní přebor mladších žáků, skupina F, jaro 2022
20. 4. Mirošovice - Struhařov 6:5 (1:2) M. Jeřábek 3, V. Kadlec 2
27. 4. Klíčany - Struhařov 2:9 (1:1) M. Jeřábek 4, V. Kadlec 2, D. Maštalíř, S. Marek, M. Belant
23. 4. Struhařov - Nehvizdy B 7:4 (3:2) D. Maštalíř 2, M. Jeřábek 2, A. Doležal, S. Marek, Jan Černý
30. 4. Svojetice - Struhařov 4:3 (0:2) Jan Černý, V. Kadlec, S. Marek
7. 5. Struhařov - Mukařov 2:2 (2:1) S. Marek, V. Kadlec

14. 5. Tuklaty - Struhařov 4:1 (0:0) M. Jeřábek
22. 5. Radošovice - Struhařov 4:1 (1:0) M. Jeřábek
28. 5. Struhařov - Louňovice 2:0 (2:0) M. Malásek, M. Jeřábek
2. 6. Brázdim - Struhařov 5:2 (3:0) Jos. Marek 2

Okresní přebor mladších žáků, skupina F, tabulka:

Mini přípravka 
Naše nejmenší fotbalová armáda se nám pořádně rozrostla na cca 20 dětí. Mají za sebou mj. turnaj ve Struhařově, 

kterého se zúčastnily ještě týmy z Kunic a Popovic. Bylo vidět spoustu krásných gólů, kliček, ale hlavně radosti ze hry! 
Teď trénují pravidelně 2x týdně ve středu a v pátek od 16:30 h. Vede je skvělá parta trenérů v čele s Martinem Ma-
cháčkem a Anet Vlkovou. Dále nám moc pomáhají tatínci Ondra a Martin, věřím, že budoucí trenéři :) Mockrát Vám 
děkujeme, že se o děti staráte!! 

Mladší a starší přípravka 
Konečně jsme se dočkali a začala nám mistrovská utkání. Oba týmy se na podzim umístily v horní polovině tabulky 

a postoupily do kvalitnější skupiny. Zápasy jsou to vyrovnané, i když to tak výsledkově někdy nevypadá. :) Děti mají 
tréninky ve středu a v pátek od 17:00 h.  

Letos se nám pro mini, mladší i starší přípravku podařilo získat sponzory a tak máme nové sady dresů (viz foto).  
D Ě K U J E M E  M O C !!!   Za TJ Sokol  Kateřina a Josef Markovi, Petr Kadlec

Mladší přípravky Praha-východ, skupina „I“ - jaro - odehrané zápasy
3. 4. Klecany - Struhařov 9:16 (3:8) Jos. Marek 11, F. Sklenář 3, Jan Marek, L. Jásková

10. 4. Struhařov - Stříbrná Skalice 7:25 (4:11) M. Doležal 5, F. Šťastný, T. Gernert
24. 4. Přišimasy - Struhařov 17:14 (10:7) D. Hora 7, F. Šťastný 3, M. Doležal, Jan Marek, M. Tmej, vlastní
8. 5. Struhařov - Mnichovice 3:12 Jan Marek, F. Šťastný, F. Sklenář
15. 5. Louňovice - Struhařov 21:5 (9:2) D. Hora 3, M. Tmej, V. Prokýšek
22. 5. Struhařov - Bášť 1:38 (0:22) V. Prokýšek
29. 5. Mratín - Struhařov
5. 6. Struhařov - Šestajovice A 10:21 F. Šťastný 7, M. Doležal 3

Starší přípravky Praha-východ, skupina „I“ - jaro - odehrané zápasy
10. 4. Struhařov - Škvorec 8:15 (5:4) Jos. Marek 5, M. Šebek, V. Kratochvílová, D. Hora
21. 4. Brandýs-Boleslav - Struhařov 14:6 (5:2) M. Malásek 4, J. Beneš, J. Papež
23. 4. Kamenice - Struhařov 28:5 (14:2) M. Šebek 3, Jakub Černý, M. Malásek
8. 5. Struhařov - Ondřejov 9:13 Jos. Marek 4, Jakub Černý 2, M. Šebek 2, J. Beneš
15. 5 Čelákovice - Struhařov 9:7 (2:5) M. Malásek 3, M. Šebek 2, M. Doležal, Jakub Černý
22. 5. Struhařov - Dobřejovice A 6:23 (2:13) Jos. Marek 2, M. Malásek 2, Jakub Černý, M. Doležal
29. 5. Líbeznice - Struhařov 20:8 (13:3) M. Malásek 6, Jos. Marek 2
5. 6. Struhařov - Zeleneč 9:12 Jos. Marek 5, M. Šebek 3, D. Hora
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Pepa Marek 35!  
 

Josef Marek slaví dne 11. června narozeniny. Struhařovský odchovanec s určitě 
nejbohatší hráčskou kariérou prošel kromě mateřského oddílu i Uhříněvsí, Kunicemi a 
především pražskými ligovými celky Bohemians 1905 a Dukla. Významnou část kariéry 
prožil ve Viktorce Žižkov a poté v německém FC Oberlausitz Neugersdorf. V současné 
době hájí barvy Sokolu Královice v pražském přeboru. Všichni už se těšíme, až znovu 
oblékne dres našeho Sokola Struhařov a pomůže nám do vyšších pater fotbalových 
soutěží! Neocenitelnou práci však (spolu se svou ženou Kačkou!) odvádí již teď s naší 
fotbalovou drobotinou. 
 

Pepo, díky a všechno nejlepší! 
přeje TJ Sokol Struhařov 
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ŠACHY
Letos jsme postavili 

do soutěží pouze jedno 
družstvo. I přes neleh-
kou situaci s covidem se 
podařilo odehrát všech-
ny plánované zápasy, 
Struhařov nakonec 
obsadil předposlední 
místo a zachránili jsme 
regionální přebor i pro 
příští rok.

   
Za oddíl šachu TJ Sokol 
Ota Gernert

Práce na fotbalovém hřišti
Dne 4. června 2022 se uskutečnila další z brigád na rozšíření 

a zvelebení našeho sportovního areálu. Přišli zástupci všech 
věkových kategorií struhařovského fotbalu a odvedli opravdu 
velký kus práce. Jak mohou všichni vidět na vlastní oči, úroveň 
sokolského sportoviště jde stále nahoru a to díky usilovné snaze 
členů TJ.
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INZERUJTE VE STRUHAŘOVSKÝCH INFORMACÍCH
1 strana 600 Kč, 1/2strany 300 Kč, 1/4 strany 150 Kč (ceny jsou uvedeny bez DPH)

Objednávejte na emailu: obec@struharov.cz

Příspěvky do dalšího čísla zasílejte do 31.7. na email: obec@struharov.cz.
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